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P R O T O K Ó Ł Nr L/2014 
z L Sesji Rady Miejskiej w Człuchowie odbytej w dniu 24 września 2014 roku w sali obrad Urzędu 
Miejskiego w Człuchowie, ul. Wojska Polskiego Nr 1, w godzinach od 13.00 - 14.16 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Maria Danuta Kordykiewicz. 

Radni Rady Miejskiej - według listy obecności - załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 
1. Ryszard Szybajło - Burmistrz 
2. Maria Pazda - Sekretarz 
3. Urszula Stupałkowska - Skarbnik Miasta 
4. Grażyna Ziehlke - Radca prawny 
5. Hanna Adamowska - Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego Sp. z o.o. w Człuchowie 
6. Krzysztofa Monikowska - Dyrektor Muzeum Regionalnego w Człuchowie 
7. Media 

Porządek obrad: 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie obrad i stwierdzenie qworum; 
b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad; 
c) przyjęcie protokołu z obrad XLIX sesji Rady Miejskiej. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 
3. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2013 r. i I półrocze 2014 r. 
4. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie. 

a) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Człuchów; 
b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2014 rok; 
c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości na okres powyżej 

3 lat; 
d) w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania; 
e) w sprawie uchwalenia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną 

i paliwa gazowe dla miasta Człuchów". 
5. Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 
6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza i wykonania uchwał Rady Miejskiej. 
7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na sesji. 
8. Wolne wnioski. 
9. Zakończenie obrad L sesji. 

Ad. pkt. 1 
Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie obrad i stwierdzenie qworum 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz dokonała otwarcia obrad L sesji Rady Miejskiej w Człuchowie. 
Powitała zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że: w sesji uczestniczy 14 
radnych, co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji i obrady 
są prawomocne do podjęcia uchwał. 

b) uchwalenie porządku obrad 
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Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad? 

Burmistrz R.Szybajło poprosił o wprowadzenie do porządku obrad sesji w pkt 4 podpunktu f) projektu 
uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

Następnie Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, czy są jeszcze uwagi do proponowanego 
porządku obrad? 

W związku z tym, że więcej uwag nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, kto jest za przyjęciem porządku obrad poszerzonego 
w pkt 4 o podpunkt f) tj. projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych? 

Głosowanie przyjęcia protokołu: ,.za'" - 14 osób. przeciw - 0 osób. wstrzymało się - 0 osób, przy 
14 głosujących 

Rada Miejska w Człuchowie jednogłośnie „za" przyjęła porządek obrad L sesji Rady Miejskiej 
w Człuchowie. 

c) przyjęcie protokołu z obrad XLIX sesji Rady Miejskiej 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, czy są jakieś uwagi do protokołu z XLIX sesji RM? 
Protokół był do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 

Nie zgłoszono uwag, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 
Głosowanie przyjęcia protokołu: „za" - 14 osób, przeciw - 0 osób, wstrzymało się - 0 osób, przy 
14 głosujących. 

Rada Miejska w Człuchowie jednogłośnie „za" przyjęła Protokół Nr XLIX z dnia 20.08.2014 r. 

Ad. pkt 2 
Interpelacje i zapytania radnych 

Radna K. Łuczycka: 
1) poinformowała, że ma pytanie od mieszkańców ul. Traugutta, ale nie tylko. Czy można 

by uporządkować niewielką część terenu znajdującego się obok parkingu przy wjeździe do bloku 7a? 
Dodała, że tam kiedyś stał kiosk Ruchu, obok jest parking i pozostała niewielka część terenu, który 
wygląda niechlujnie. Pytanie od mieszkańców czy można coś z tym zrobić, czy może rozszerzyć 
parking lub ewentualnie posadzić tam jakąś zieleń? 

2) drugie pytanie powraca od 12 lat jak bumerang, ale była przerażona zaistniałą sytuacją. 
Poinformowała, że została zatrzymana i poproszona, aby osobiście zobaczyła, jak wygląda rynna 
na budynku dawnego hotelu przy ul. Szczecińskiej. Rynna wisi 2 m nad ziemią i nie można tam 
po prostu przechodzić. Mieszkańcy pytają, kiedy w końcu zrobimy z tym porządek. Odpowiedziała, 
że jest to budynek prywatny, a miasto podejmowało już wiele działań żeby ta sytuacja uległa zmianie. 
Wobec tego tylko przekazuje tę informację, bo nie wie czy nie jest to sytuacja beznadziejna. 
Rzeczywiście wygląda to koszmarnie nie mówiąc już, że sytuacja z rynną jest zupełnym przegięciem. 

Radny S.Piłat poinformował, że mieszkańcy ul. Zamkowej zgłosili się do niego, ponieważ kiedyś złożyli 
prośbę wraz z załączoną listą podpisów odnośnie postawienia tam lampy. Zapytał, czy coś w tej sprawie 
ewentualnie ruszyło i kto prowadzi tę sprawę? 
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Radny J.Górny: 
1) zapytał o szansę postawienia lub nie przystanku przy Zespole Szkół Agrobiznesu; 
2) w imieniu mieszkańców, którzy tamtędy chodzą i mieszkają zapytał o odcinek drogi przy os. Wazów 

obok dawnej telekomunikacji. 

Wiceprzewodnicząca Rady M.Gostomczyk poinformowała, że poruszała już tę sprawę. 

Radny M.Szałata: 
1) poinformował, że jego jeszcze bardziej boli otoczenie Miejskiego Domu Kultury. Dodał, że podnosił 

ten temat już w trakcie debaty przedwyborczej, bo to jest wizytówka miasta, przyjeżdżają tam goście, 
i niestety nie ma tam parkingu, a Miejski Dom Kultury wygląda fatalnie. Uważa, że warto byłoby taką 
inwestycję również zapisać. Chciałby wiedzieć, czy jest taka możliwość? 

2) drugi temat dotycz}' budowy parkingu przy os. Witosa. Uważa, że skoro zrobiono chodnik przy bloku 
nr 22, to aż się prosi, aby powstał tam również mały parking. Dzięki temu teren ten zostałby 
uporządkowany. Nie wie, czy miasto mogłoby w tym w jakiś sposób uczestniczyć. 

3) trzeci temat jest pozytywny. Swego czasu pisała o tym lokalna prasa, on również podnosił kiedyś ten 
temat na sesji. Chodzi o zalegające śmieci za Urzędem Skarbowym na terenie tego obiektu. Okazało 
się, że te śmieci wreszcie zniknęły w związku z tym chciałby się dowiedzieć, co się stało i za jaką 
przyczyną, bo przez długi czas nam się to nie udawało. Niestety nie mogliśmy tego wyegzekwować, 
ponieważ osoba, która to wynajmowała nie ujawniała się. Wtedy zaproponował nawet, aby miasto 
z delikatnym naruszeniem jakiś przepisów interweniowało na własny koszt i uprzątnęło te śmieci. 
Wreszcie jest tam porządek i chciałby za to podziękować, ale również zapytać, co takiego się stało, 
że udało się to uporządkować? 

Przewodnicząca Rady M. D.Kordykiewicz zapytała, czy my możemy, jako miasto odmalować pasy 
na ul. Średniej, które znajdują się za zakrętem naprzeciwko Przedszkola Bajka? Wczoraj o mało nie 
doszło tam do wypadku. Przyszedł tam pan, który powiedział, że już interweniował w tej sprawie, ale 
powiedziano mu, że jest to w gestii starostwa. Rzeczywiście jest to bardzo niebezpieczne miejsce. 
w związku z tym, zapytała czy nie warto zakupić tej farby i pomalować tych pasów? Czy miasto może 
to zrobić? 

Ad. pkt 3 
Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2013 r. i I półrocze 2014 r. 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Zdrowia 
Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych J.Górnego i przedstawienie dyskusji, jak się odbyła na komisji 
na ten temat. 

Przewodniczący Komisji J.Górny poinformował, że w planie było przedstawienie dokładnie tego samego 
co radni otrzymali. Doszliśmy do wniosku, że nie będziemy powtarzać tego materiału, tym bardziej, 
że załączone tabele są suche. Umówiliśmy się, że w imieniu komisji przedstawi informację 
podsumowującą to zagadnienie. Szczegóły mają wszyscy, bo otrzymaliśmy informację do ręki. Zapytał, 
czy taka propozycja odpowiada radnym? 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, czy ktoś z radnych ma przeciwne zdanie? 

Nikt z radnych nie zgłosił sprzeciwu, w związku z tym Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz 
poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji J.Górnego. 

Przewodniczący Komisji J.Górny na wstępie przypomniał, że radni sporo pracy włożyli w podjęcie tej 
uchwały. Były one efektem kilkumiesięcznej pracy. Byliśmy zobligowani do wdrożenia tej ustawy 



od 1 lipca 2013 r. Umówiliśmy się, że po roku jej funkcjonowania poprosimy o informację, jak 
to u nas wyglądało w mieście. Z informacji tej wynika, że po pierwsze od chwili wprowadzenia tej ustawy 
zwiększyła się ilość odpadów, które zostają zbierane przez Przedsiębiorstwo Komunalne w Człuchowie. 
Nasuwa się wniosek i jest dosyć trafny, że odpady, które były zbierane między 2012, a 2013 rokiem, czyli 
ta zwyżka, ona gdzieś się tu dała znaleźć. Nie jest, bowiem tak, że naraz zaczęliśmy tworzyć dodatkowe 
odpady i one znajdowały się nieraz w lasach czy nad jeziorem. Tutaj już widać plus tej ustawy i naszej 
uchwały, którą wprowadziliśmy z dniem 1 lipca. Ciekawostką jest również to, że mieszka u nas ponad 
14.000 ludzi, a w rzeczywistości w wyniku złożonych deklaracji, gdzie podaje się liczbę osób 
zamieszkałych, czyli tych, którzy płacą na odpady, a nie zameldowanych w mieście mamy 11.786 osób. 
Prawie 3.000 osób nam uciekło. Są to dwie podstawowe rzeczy. Jakie są plusy tej uchwały i naszej pracy? 
W chwili obecnej jesteśmy udziałowcami ZZO i jak zauważono na komisji budżetowej nie dokładamy 
finansowo do tego interesu. Co roku odkładamy pulę pieniędzy, jako zabezpieczenie do spłacanego 
kredytu, który jest jakby nieuruchamiany. Na pewno nie będzie sprzedaży udziałów ZZO, bo taka 
propozycja padła ze strony burmistrza A.Finstera, który właściwie doprowadził do tego, że zakład jest 
na terenie chojnickim a nie u nas. Burmistrz A.Finster chciał się pozbyć swoich udziałów, ale pozostali 
udziałowcy nie wyrazili zgody, więc nie dojdzie do tego. Analizując wszystkie gminy na pewno kolejnym 
pozytywnym aspektem jest to, że my, jako miasto jesteśmy liderem w selektywnej zbiórce odpadów. 
Jesteśmy najlepszymi wśród tych gmin, które są udziałowcami ZZO i jest to kolejny plus. 
Z informacji, którą państwo otrzymali właściwie można powiedzieć, że ustalona kwota i sposób poboru 
jest bardzo trafiony. Nie mamy wielkiej nadwyżki, bo ta nadwyżka właściwie jest w granicach 50.000 zł, 
a wynika z tego, że burmistrz stara się, aby obsługą całego systemu zajmowali się zatrudnieni stażyści 
oraz pracownicy, którzy do tej pory pracowali na innych etatach. Te 50.000 zł nie jest tak wielką kwotą, 
bo w następnym kwartale może być tak, że ktoś nie zapłaci i ta suma się zbilansuje, czyli wyrówna. 
Można powiedzieć, że wpływy i wydatki bilansują się, a więc właściwie idealnie trafiliśmy w tę kwotę. 
Na komisji doszliśmy również do wniosku, że trzeba zastanowić się, może nie tyle nad częstotliwością 
ilości wywozu, tylko nad przesunięciem terminu wywozu na niektórych posesjach. Szczególnie chodzi 
o duże skupiska, czyli osiedla mieszkaniowe, aby jednak ten wywóz następował przed weekendem. 
Największym pozytywem tej uchwały i tej naszej pracy jest również to, że prasa tego nie zauważyła. 
Wychodzi na to, że poszło to tak bez bólu, a był to jednak jeden z większych problemów tej kadencji 
i mógł być dosyć bolesny. Faktycznie było to pozytywnie odebrane skoro tego na zauważyli 
i nikt żadnych problemów z tego nie stwarzał. Trwało to kilka miesięcy. Następnie w imieniu komisji 
podziękował osobom, które naprawdę zaangażowały się w pracę nad tą uchwałą. Zaproszono dwóch 
przedstawicieli wspólnot mieszkaniowych tj. p. Treszczyńskiego i p.Wardę. Wybrano największą 
i najmniejszą wspólnotę. Złożył słowa uznania również dla p. D.Lipskiej i dla p. M.Giżowskiego, dla 
przedstawicieli pozostałych wspólnot mieszkaniowych, czyli Przedsiębiorstwa Komunalnego tj. p. Dudek, 
która brała czynny udział w pracach, dla dwóch prezesów spółdzielni mieszkaniowych 
tj. p. Kuźmińskiego i ś.p. p.Lenkiewicza oraz dla zastępy burmistrza p. M.Pestki. Reasumując w imieniu 
komisji jeszcze raz wszystkim podziękował za to, że w sumie wszystko tak sprawnie poszło. 

Przewodnicząca Radv M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Radny M.Szałata uznał, że są to rzeczywiście pozytywy jednak teraz w tym okresie grzybowym, jak 
jeździmy do lasu to widzimy, co tam się dzieje. Jeżeli jesteśmy w okolicznych lasach to jest przekonany, 
że nikt nie ma wątpliwości, że tych śmieci pośród różnych rzeczy i tego wszystkiego, co tam możemy 
znaleźć nie produkuje zwierzyna leśna, tylko mieszkańcy. Myśli, że mniej są to mieszkańcy okolicznych 
wiosek, a bardziej będą to mieszkańcy miast. Podejrzewa, że Człuchowa też. Uznał, że jest to po prostu 
dla niego tragedia, coś, czego nie pojmuje, mimo tak szerokiej pracy ludzie wywożą odpady. Nie wie, 
dlaczego to do ludzi ciągle nie trafia. Generalnie powinni za to płacić, a mimo to chce im się wywozić 
śmieci do lasu. Należałoby w jakiś sposób dotrzeć do ludzi i apelować żeby się nad tym zastanowili. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poinformowała, że na posiedzeniu komisji, pani D.Lipska 
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bardzo szczegółowo przedstawiała informację nt. ilości odbieranych odpadów. Zwiększył się odsetek 
szczególnie tych odpadów biodegradowalnych. Jest to ogromny skok. Tych odpadów jest o tyle więcej, 
że byliśmy zaskoczeni takim wynikiem. Cyfry jak gdyby wskazują na to, że ludzie właśnie oddają śmieci. 
Na komisji p. D.Lipska poinformowała również, że tych niewypełnionych deklaracji jest bardzo mało, 
czyli już oporni je podpisali. Radny M.Szałata powiedział, iż przypuszcza, że to mieszkańcy Człuchowa, 
ale widzimy to inaczej. 

Burmistrz R.Szybajło poinformował, że zdecydowanie nie zgadza się z radnym M.Szałata, iż mieszkańcy 
mogą podrzucać śmieci do lasu. W tej chwili na wszystkie gospodarstwa nie podpisano jedynie 6 umów 
i jest to związane z ludźmi, którzy obecnie przebywają za granicą. Kolejna sprawa to zauważamy 
np. podrzucanie śmieci do pojemników na osiedlach. Ten proceder miał wcześniej miejsce teraz nie, 
ponieważ ludzie zaczęli na to reagować i przychodzą do urzędu nawet z numerami rejestracyjnymi 
pojazdów. Miał miejsce taki przypadek, że ktoś przyjechał z zewnątrz, mieszkał u kogoś i ta osoba 
mieszkająca za granicą nie miała podpisanej umowy. Bardziej podejrzewałby kogoś, kto przeprowadza 
jakiś remont, jakąś firmę usługową, czyli kogoś, kto może nie do końca działa legalnie i po remoncie 
może gdzieś coś wywieźć. Jeśli chodzi o samo miasto to skuteczność działania jest bardzo duża, wręcz 
wzorcowa. Ostatnio podpisywał decyzje, aby straż miejska dotarła do tych 6 gospodarstw domowych, 
którzy zgodnie z wykazem nie mają podpisanych umów. Nie jest to nawet 1% ogółu podpisanych umów. 
Patrząc też na częstotliwość wywozu odpadów u nas w mieście i porównując ją gdzie indziej można 
by wywnioskować, że do takich sytuacji dochodzi tam, gdzie a częstotliwość wywozu jest rzadsza. 
Natomiast nie ma ościennych miejscowości, które by częściej wywoziły odpady, jak w Człuchowie. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś jeszcze w tym punkcie chciałby zabrać głos? 

Wiceprzewodniczący Rady K.Dziemiańczyk odnośnie tych, którzy wywożą śmieci w miejsca 
niedozwolone to z przypadków ujawnionych, znanych mu osobiście najczęściej proceder ten dotyczy 
mieszkańców, którzy są najemcami jakiś lokali. Tam sytuacja nie jest uregulowana do końca, bo albo nie 
ma w ogóle właściciela obiektu, bo wyjechał i wynajmuje to komuś i ten ktoś nie ma, co zrobić z tymi 
śmieciami lub nawet na terenie miasta często podrzucają śmieci w okolice motocrossu i końcówki Jeziora 
Urzędowego mieszkańcy, ale gminy. Tak to wygląda, jeśli chodzi o faktycznie stwierdzone przypadki 
przez policję i straż miejską. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poinformowała, że komisja stwierdziła również, 
że przedsiębiorstwo jest elastyczne. Pracownicy już nie mówią, że to radni ustalili sztywno i to do radnych 
należy się zwrócić. Skończyły się takie przypadki, a worki również są większe. Myśli, że na taką 
współpracę potrzeba było czasu, aby to wszystko poukładać. Odnośnie tego, co powiedział radny J.Górny 
uznała, że wypada cieszyć się, że my sobie ze śmieciami poradziliśmy, jak rzadko, która gmina. 

Ad. pkt. 4 
Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie: 

projekt uchwały w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Człuchów 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Łuczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
komisji. Wszyscy byli jednogłośnie ,.za". Uzupełniła, że w wykazie przedsięwzięć dodano „Opracowanie 
dokumentacji technicznej budowy ul. Jeziorańskiego i Kościńskiego'" na kwotę 50.000 zł na rok 2015. 
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Zaktualizowano także wartość limitu zobowiązań dotyczących remontów nawierzchni dróg w związku 
z podpisaniem umowy, dodatkowo w zmienionym projekcie uchwały zwiększono o 600.000 zł limit 
wydatków na 2015 rok dotyczący projektu „Skarb krzyżacki w naszych rękach'" w związku z możliwością 
wystąpienia okoliczności powodujących zapłatę za ostatnią transzę robót na dziedzińcu zamkowym 
w 2015 roku oraz poszerzeniem zadania o wykonanie placu przy chodniku w okolicach dojścia do zamku 
na kwotę 70.000 zł. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewiez zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt 
uchwały pod głosowanie. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewiez zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Człuchów? 

Obecnych przy głosowaniu: 14 radnych 

Głosowanie: 
za - 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie ,.za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr L.354.2014 w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Człuchów - która stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2014 rok 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewiez poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Luczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
komisji. Wszyscy byli jednogłośnie „za". Zasadnicze zmiany w budżecie dotyczą aktualizacji odpisów 
na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych, przeniesienia w szkołach niewykorzystanych środków 
dodatkowego wynagrodzenia rocznego na wynagrodzenia, zwiększenia o 70.000 zł wydatków 
na wymianę kanalizacji deszczowej na ul. Brzezińskiego wraz z ułożeniem nawierzchni. Dodała, 
że w wyniku błędu pisarskiego w uzasadnieniu do projektu uchwały znalazł się zapis dotyczący 
wprowadzenia do budżetu zakupu laptopów do Gimnazjum nr zadanie to zostało wprowadzone 
na poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca Radv M.D. Kordykiewiez zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt 
uchwały pod głosowanie. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewiez zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2014 rok? 
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Obecnych przy głosowaniu: 14 radnych 

Głosowanie: 
za - 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr L.355.2014 w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2014 rok - która stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwalą. 

projekt uchwały w sprawie: 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości na okres powyżej 3 lat 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordy kie wicz poprosiła o zabranie głosu p. Sekretarz M.Pazdę. 

Sekretarz M.Pazda poinformowała, że nowy projekt uchwały wynika z tego, że organ nadzoru wniósł 
uwagę do zawarcia w poprzedniej uchwale zapisu dotyczącego rozliczania dzierżawy. Organ nadzoru 
uznał, że jest to kompetencja organu wykonawczego, jakim jest burmistrz, a rada miejska, jako organ 
uchwałodawczy określa tylko zawarcie umowy na okres powyżej 3 lat. W związku z tym w §1 został 
zmieniony zapis, że wyraża się zgodę na zawarcie umowy dzierżawy na okres powyżej 3 lat 
nieruchomości. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz w związku z tym, że projekt uchwały był opiniowany 
na wspólnym posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Publicznego wraz z Komisją Edukacji Kultury 
i Sportu poprosiła o opinię przewodniczącego komisji. 

Przewodniczący Komisji J.Adamczyk poinformował, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
komisji Bezpieczeństwa Publicznego. 

Przewodnicząca Komisji K.Łuczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał również pozytywną 
opinię Komisji Budżetu i Infrastruktury Miejskiej. Wszyscy byli „za". 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt 
uchwały pod głosowanie. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości na okres powyżej 3 lat? 

Obecnych przy głosowaniu: 14 radnych 

Głosowanie: 
za — 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 1 głos 

Rada jednogłośnie ,,za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr L.356.2014 w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości na okres powyżej 3 lat - która 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Zamknięto dyskusje nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

utworzenia odrębnego obwodu głosowania 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Łuczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
komisji. 

Przewodnicząca Radv M.D. Kordvkiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt 
uchwały pod głosowanie. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie utworzenia 
odrębnego obwodu głosowania? 

Obecnych przy głosowaniu: 14 radnych 

Głosowanie: 
za - 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr L.357.2014 w sprawie 
utworzenia odrębnego obwodu głosowania - która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

uchwalenia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla 
miasta Człuchów" 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącego Komisji Zdrowia, 
Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych. 

Przewodniczący Komisji J.Górny poinformował, że komisja zajęła się bardzo dokładnie projektem 
uchwały i materiałami, które radni otrzymali na płycie. Informacje dokładnie przeanalizowano 
i jednogłośnie przyjęto projekt tej uchwały. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Łuczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
komisji. Wszyscy byli „za". 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? 
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Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt 
uchwały pod głosowanie. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia 
„Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla miasta Człuchów"? 

Obecnych przy głosowaniu: 14 radnych 

Głosowanie: 
za - 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr L.358.2014 w sprawie 
uchwalenia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczna i paliwa gazowe dla 
miasta Człuchów" - która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Łuczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
komisji. Dodała, że chodzi o ul. Długosza, która przestaje być drogą powiatową a staje się drogą miejską. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt 
uchwały pod głosowanie. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zaliczenia 
drogi do kategorii dróg gminnych? 

Obecnych przy głosowaniu: 14 radnych 

Głosowanie: 
za - 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr L.359.2014 
w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych - która stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

Ad. pkt 5 
Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Luczycka poinformowała, że Komisja Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 
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w okresie między sesjami odbyła jedno posiedzenie. Przede wszystkim opiniowano projekty uchwał 
na dzisiejszą sesję. Nie został niestety zrealizowany zaplanowany porządek spotkania i w związku z tym 
odbędzie się jeszcze jedno posiedzenie komisji. 

Przewodnicząca Komisji G.Misztal poinformowała, że Komisja Rewizyjna w okresie między sesjami 
obradowała 10 września. Tematem posiedzenia była analiza zarządzeń wydanych przez burmistrza miasta 
w 2013 r. i w I półroczu 2014 r. oraz ocena sposobu rozpatrywania skarg i wniosków wpływających 
do urzędu miasta w analogicznym okresie czasu. Wypracowano również wnioski do projektu budżetu 
na rok 2015. Burmistrz w 2013 roku wydał 139 zarządzeń, głównie były to zarządzenia w sprawie zmian 
w planach finansowych oraz w sprawach dotyczących budżetu miasta i spraw organizacyjnych. Natomiast 
w I połowie 2014 r. wydał 98 zarządzeń, proporcja podobna, jeżeli chodzi o zakres tematyczny. Skargi 
w 2013 roku do burmistrza miasta wpłynęły 4 z tego 3 złożone przez tą sama osobę uznano 
za bezzasadne. W I połowie roku 2014 do urzędu nie wpłynęła żadna skarga. W 2013 roku burmistrz 
przyjął 180 interesantów głównie w sprawach mieszkaniowych, pracy i remontów. W I połowie 2014 r. 
przyjęła 114 interesantów i zakres tematycznych spraw podobny. W 2013 r. wpłynęło łącznie do urzędu 
8804 pisma a w 1 połowie 2014 r. 3871 pism. 

Przewodniczący Komisji J.Górny poinformował, że Komisja Zdrowia, Ochrony Środowiska i Spraw 
Społecznych w okresie między sesjami odbyła jedno posiedzenie, na którym oprócz analizy materiału, 
na którym dzisiaj obcowaliśmy na sesji, uzyskała również informację na temat funkcjonowania systemu 
gospodarowania odpadami. 

Przewodniczący Komisji J.Adamczyk poinformował, że Komisja Bezpieczeństwa Publicznego 
obradowała wspólnie z Komisją Edukacji, Kultury i Sportu 16 września. Głównym tematem posiedzenia 
była ocena stanu bezpieczeństwa na terenie obiektów kulturalnych i oświatowych miasta Człuchowa. 
Ogólnie trzeba przyznać, że jest bezpiecznie w naszych jednostkach szczególnie, jeśli chodzi o szkoły. 
Są drobne kradzieże, jak to bywa w szkołach, ale nie ma ciężkich przestępstw kryminalnych typu rozboje. 

Ad. pkt 6 
Sprawozdanie Burmistrza Miasta z prac i wykonania uchwał Rady Miejskiej 

Burmistrz Miasta R.Szybajło przedstawił sprawozdanie z prac i realizacji uchwał Rady za okres 
od 20.08.2014 r. do 23.09.2014 r. - które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt 7 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

Burmistrz R.Szybajło: 
1) odnośnie ul. Traugutta poprosił już pracownika o sprawdzenie jak wygląda sprawa 

z własnością gruntów. Cały wjazd z ul. Traugutta w kierunku budynku należy do zakładu 
energetycznego, bezpośredni po sąsiedzku jest właściciel prywatny natomiast własność urzędu miasta 
to mały trójkącik. Poinformował, że zostanie to jeszcze raz dokładnie sprawdzone, ale obawia się, 
że kiosk stał na terenie zakładu energetycznego; 

2) jeśli chodzi o hotel zgadza się, że jest tam tragedia i w związku z tym przeprowadzono tam już sporo 
interwencji. Straż Miejska również interweniowała i nakładała mandaty za zalegające gruzy 
w związku z przybudówką itd. Jest to własność prywatna. Wie, gdzie ta rynna wisi i jemu też 
to ciśnienie podnosi, bo jest to nad budynkiem kina. Podkreślił jednak, że burmistrz nie ma prawa 
wejść na teren prywatny, może jedynie uprzejmie prosić. Sami zdajemy sobie jednak sprawę, jak jest 
sytuacja i że główny właściciel niestety nie żyje. Będziemy zwracać się z pismami o to, żeby 
doprowadzić to miejsce do porządku i nic więcej nam nie pozostaje chyba, że uchwałą rady 
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podejmiemy decyzję o przejęcie tego budynku, wykupienie i zainwestowanie w niego, ale czy 
to ma sens to nie wie. Przypomniał, że kiedyś ten hotel należał do OSiR w Człuchowie; 

3) odnośnie przystanku przy Zespole Szkół Agrobiznesu wydał już polecenie pracownikom, aby 
sprawdzili przystanki, bo uchwałą zabezpieczono 30.000 zł na ten cel. Procedura ta jednak wymaga 
czasu, ponieważ jest to pas drogowy GDDKiA. Miasto wystąpiło do nich o wyrażenie zgody. Jeżeli 
będzie odpowiedź, że nie ma tam miejsca na usytuowanie tego przystanku nie przeskoczymy tego 
zadania i nie wykonamy tego. Zawsze korespondencja z GDDKiA trwa, w związku z tym prosi 
o uzbrojenie się w cierpliwość. Jeśli będzie zgoda wówczas najmniejszy, najprostszy przystanek 
może tam stanąć, jeśli jednak nie otrzymamy takiej zgody i GDDKiA stwierdzi, że jest to za wąski 
pas i będzie to zagrażało bezpieczeństwu jeżdżącym i chodzącym temat będzie nie do przeskoczenia; 

4) odnośnie otoczenia MDK i samego budynku pamięta, że już dwa razy w budżecie był wpisany 
remont drogi Traugutta, a przy okazji remontu drogi chcieliśmy zrobić parking i uporządkować teren 
wokół MDK. Niestety zarządca drogi wycofał się i zrobiliśmy wspólnie część ul. Traugutta 
od ul. Średniej do obwodnicy. Natomiast nie ukrywa, że w międzyczasie czyniono starania 
i zwracano się do Starostwa Powiatowego w Chojnicach, gdyż była możliwość wykonania wspólnego 
projektu na wykonanie termomodernizacji i uporządkowanie terenu wokół budynków użyteczności 
publicznej. Był to program na kwotę 10-20 min zł i niestety była to dla nas za duża suma. Miasto 
chciało w porozumieniu ze Starostwem w Chojnicach wejść w ten projekt i oni zgodzili się, ale 
w ostatniej chwili wycofali się i w związku z tym nie weszliśmy w to zadanie. Natomiast teraz 
największa szansa to wykonanie tego zadania przy projekcie rewitalizacji miasta w ramach Miejskich 
Obszarów Funkcjonalnych Człuchów-Chojnice i Zintegrowanego Porozumienia Terytorialnego. 
Została powołana komisja, na której czele stanął J.Górny. Mówimy o rewitalizacji, czyli m.in. 
o przebudowie MDK i Gimnazjum, ale UE za główny cel rewitalizacji stawia sobie poprawienie 
stosunków społecznych na danym terenie. W tym nowym rozdaniu środków unijnych w ramach 
rewitalizacji stawiamy sobie za priorytet przebudowę, rozbudowę i uporządkowanie terenu wokół 
MDK. Może z wielką przyjemnością powiedzieć, że był na spotkaniu województwa pomorskiego 
z marszałkiem, który powiedział, że 6 miast w województwie pomorskim będzie traktowane 
priorytetowo, jeśli chodzi o rewitalizację miasta i w tych 6 miastach znalazł się Człuchów. 
Rewitalizacja będzie dotyczyła samego centrum miasta. My jednak troszeczkę wyszliśmy do przodu 
i część ul. Stajennej jest wykonywana już teraz. Prosiłby jednak o uzbrojenie się w cierpliwość, 
ponieważ będą to bardzo duże pieniądze i duże prawdopodobieństwo, że dostaniemy te środki. Jego 
również denerwuje ten stan rzeczy, jeśli chodzi o MDK, ale jak wiadomo za przyzwoleniem rady nie 
czekając na główne zadania związane z modernizacją MDK wyremontowano salę główną, bo tam już 
było wstyd wpuszczać mieszkańców. 

5) odnośnie parkingu obok bloku nr 22 przy os. Witosa poinformował, że bardzo dobrze układa mu się 
współpraca z prezesem Spółdzielni Pomorzanka. Siadają wspólnie do stołu i omawiają zadania, które 
przygotowuje spółdzielnia. Spółdzielnia, jako lider przygotowuje projekty do realizacji, a miasto 
wchodzi na swój teren, czego przykładem są prace na os. Sikorskiego. Nie wytrzymaliśmy trochę 
nerwowo i wykonaliśmy chodnik, gdzie dochodziło do różnych wypadków i którym przemieszczali 
się starsi ludzie. W przyszłym roku spółdzielnia porządkuje teren na swoim obszarze, a miasto z kolei 
wykona parkingi i chodniki. Zadanie zostanie wykonane wspólne ze Spółdzielnią Pomorzanka. 
Podobna sytuacja ma miejsce przy os. Piastowskim, gdzie trzy zainteresowane strony dogadują się 
i wejdą w porozumienie trójstronne. Okazało się, bowiem, że wspólnota mieszkaniowa, która 
znajduje się po lewej stronie ma wykupiony teren po obrysie bloku, parking chyba należy 
do spółdzielni, a miasto, jako trzeci podmiot jest zainteresowane wspólnym wykonaniem inwestycji 
polegającej na budowie parkingu. Miasto dogadało się już z Prezesem Spółdzielni p. E.Kuźmińskim 
i nie ma problemu, natomiast prezes wziął na siebie rozmowę z mieszkańcami tego bloku. Następnie 
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poinformował, że odbył spotkanie z obecnym szefem Spółdzielni Mieszkaniowej im. W.Witosa 
i poruszył trzy tematy. Pierwszy to przejęcie drogi głównej na os. Witosa prowadzącej od strony 
politologii, drugi to wspólne wybudowanie placu zabaw na os. Witosa i tu jest akceptacja z jego 
strony oraz trzecia rzecz to budowa parkingu. Poinformował, że w najbliższym czasie chce się 
spotkać z prezesem spółdzielni żeby uściślić, jaki w ramach wspólnego zadania będzie to parking. 
To przede wszystkim Spółdzielnia Mieszkaniowa im. W.Witosa musi wyjść z propozycją, a miasto 
może partycypować w kosztach. Wszystko jest w rękach prezesa spółdzielni, o który parking chodzi. 
Następnie wyjaśnił, dlaczego place zabaw powstały na terenie Spółdzielni Mieszkaniowej 
Pomorzanka, a nie powstały na terenie Spółdzielni Mieszkaniowej im. W.Witosa. Prezes Spółdzielni 
Mieszkaniowej Pomorzanka miał przygotowane projekty, dlatego miasto mogło podpisać 
ze spółdzielnią porozumienie, natomiast ówczesny prezes Spółdzielni Mieszkaniowej im. W.Witosa 
nie miał przygotowanych ani projektów, ani nie mogliśmy podpisać z nim porozumienia. Teraz jest 
rola prezesa, dlatego w najbliższym czasie chce się z nim spotkać. Uznał, że rada nie będzie miała nic 
przeciwko temu, żeby dołożyć się do placów zabaw natomiast sprawa parkingu jest kwestią 
dogadania się. Poinformował, iż nie ukrywa, że czuje głód na os. Witosa, bo jak wykonaliśmy 
niewielki parking na os. Witosa była euforia, ludzie dzwonili, dziękowali nawet w prasie były 
podziękowania dla rady za wykonanie tego parkingu. 

6) Nie ukrywa, że z tych różnych problemów, które są poruszane część dotyczy albo osób prywatnych 
albo sąsiednich samorządów. I tutaj jest podobna sytuacja, że na ul. Jerzego z Dąbrowy firma 
wydzierżawiła prywatnej firmie min. hale produkcyjnie. Dzierżawca nawiózł w trakcie swojej 
działalności pełno odpadów do środka hali i na zewnątrz. Kiedy wypełnił możliwości na grandzenia 
w tym terenie to zwinął się i zniknął. W myśl prawa ani właściciel nie mógł uporządkować tego 
terenu ani za bardzo miasto. W związku z tym, że w tej sprawie przychodzili mieszkańcy, sąsiedzi 
zgłaszali problem, że mogą pojawić się gryzonie itd., jak również radni postulowali żeby 
uporządkować ten teren wydał decyzje po kilku próbach dotarcia do dzierżawcy, który nie podjął tego 
tematu o posprzątaniu tego terenu. Wykorzystaliśmy fakt, że mieliśmy nasze składowisko, zleciliśmy 
to przedsiębiorstwu i teraz ścigamy dzierżawcę, aby obciążyć go za wywóz tych nieczystości. Jeśli 
chodzi o odpady w samej hali dodał, że spokojne rozmowy w gabinecie z pracodawcami przynoszą 
owocne skutki, ponieważ zmienił się właściciel tej nieruchomości i z tego, co wie, odpady są już 
wywożone. Nowy właściciel zadeklarował, że teren ten zostanie uprzątnięty, ponieważ wchodzi tam 
ze swoją działalnością. Dzięki dobrej współpracy między radnymi i mieszkańcami udało się ten 
problem rozwiązać i za to może serdecznie podziękować. Dodał, że radny J.Górny, jako szef komisji 
dziękował za uporanie się z naszymi odpadami. Podziękował mu za wzięcie na barki 
i przeprowadzenie tego procesu. Zaznaczył, że my, jako miasto byliśmy w niekorzystnej sytuacji, 
ponieważ z jednej strony wchodziliśmy w nowy zakład zagospodarowania odpadów, czyli podnosiła 
się cena wywozu a z drugiej strony musieliśmy wejść w nową ustawę tzw. śmieciową. Musieli 
to odczuć mieszkańcy, ale wyjaśnienie, spotkania, konsultacje spowodowały taką sytuację, że nikt 
właściwie nie miał większych pretensji, nie protestował i udało nam się tę rewolucję przejść dosyć 
łagodnie. Skierował również ukłon w kierunku Przedsiębiorstwa Komunalnego w Człuchowie, 
bo przypomniał, że wpłynęły dwie oferty na odbiór odpadów. Nasze przedsiębiorstwo 
zaproponowało 2,5 mln zł, natomiast druga firma 100% podwyższyła cenę wywozu odpadów 
i zaproponowała 5 mln zł. Dzisiaj gdyby nie propozycja Przedsiębiorstwa Komunalnego niestety tak 
różowo i kolorowo by nie było, bo oznaczałoby to zdecydowanie dużo większe obciążenie finansowe 
dla gminy. Jest to następny przykład, że mając swoją spółkę, możemy realistycznie podchodzić 
do różnych zadań, które niesie nam życie. Rzetelne wyliczenie bez nastawiania się na jakieś ogromne 
zyski spowodowało, że mamy dzisiaj spokój do końca następnego roku, ponieważ był to przetarg 
na dwa lata, czyli od lipca ubiegłego do końca 2015 roku. Za to serdecznie podziękował; 
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7) odnośnie pomalowania pasów na jezdni nie ukrywa, że jest to zadanie starostwa i miasto, które nie 
jest zarządcą tej drogi nie może wykonać tych prac, ponieważ weszłoby w kompetencje samorządu 
powiatowego. 

Ad. pkt 8 
Wolne wnioski 

Radna K.Łuczycka w imieniu Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami poinformowała, że w niedziele 
o godz. 11.00 towarzystwo po raz kolejny organizuje akcje ogólnopolską „Zerwijmy łańcuchy". 
Towarzystwo liczy na obecność pana burmistrza oraz pani przewodniczącej. Jest to bardzo ważne, dlatego 
kieruje zaproszenie również do wszystkich zebranych. Zaproszenie zostało skierowane również do szkół, 
aby uczniowie uczestniczyli w tej akcji, gdyż jest ona naprawdę bardzo dydaktyczna. Jeżeli są dorośli 
ludzie znaczący w tym mieście, a radni to też tacy znaczący ludzie to jest to niezwykle wymowne, dlatego 
bardzo prosi, aby znaleźć 10-15 min i postać z przedstawicielami stowarzyszenia na rynku, aby pokazać, 
że protestujecie przeciwko niehumanitarnemu, nieludzkiemu traktowaniu psów. 

Radny J.Górny zapytał, czy dałoby się jakoś wrócić prawnie do przekazywania terenu wspólnotom 
nawiasem poprawy warunków bytowych danych wspólnot. Chodzi o to, aby wspólnoty dostały te kawałki 
terenu, które się da. Uznał, że po pierwsze wspólnoty dobrze zajmują się swoim majątkiem, a po drugie 
spada obowiązek jakby naszego przedsiębiorstwa czy nas zajmowania się tym terenem. Jako przykład 
podał, że przy którejś wspólnocie na al. Wojska Polskiego jak taki problem. 

Burmistrz R.Szybajło poinformował, że to jest w pewnym sensie wygoda dla wspólnoty danego bloku, 
bo mieszkańcy nie mają kłopotu z niczym, ani z koszeniem, ani z odśnieżaniem. Tam przy al. Wojska 
Polskiego bodajże trawę przy bloku kosi wspólnota mieszkaniowa i to nie wynika z tego, że to miasto nie 
chce dać tego terenu tylko, że oni nie chcą wziąć, gdyż chcą tylko po obrysie budynku. Jeżeli 
którakolwiek ze wspólnot wyszłaby z takim wnioskiem, to miasto bardzo przychylnie na to patrzy. Nie 
wtajemniczał radnych, ale p. H.Treszyczyński walczy z balkonami, bo część mieszkańców chce, a część 
nie na Traugutta 7a. Ze słów p. Treszczyńskiego wynika, żeby wolałby, aby miasto przekazało 
je bezpłatnie. Nie wszystko można jednak bezpłatnie przekazywać, a te ceny są bardzo niskie, jeśli chodzi 
o dodatkowe powierzchnie wzdłuż bloków. Wszystko zależy od wspólnot, które są właścicielami. 

Radny J.Górny poinformował, że wszystko zależy od tego, aby znaleźć jakąś furtkę i darować 
im to. 

Burmistrz R.Szybajło wyjaśnił, że niestety nie da się przekazać tego bezpłatnie, ponieważ nawet pan 
H.Treszyczyński pisał do RIO, nawet do ministerstwa i dostał negatywną odpowiedź, że niestety nie 
można tego zrobić. 

Radny T. Szwemin podziękował kończącej się radzie i burmistrzowi za okazaną pomoc człuchowskiemu 
motocrossowi oraz przede wszystkim za pomoc w organizacji imprez tych najwyższej rangi, czyli 
Mistrzostw Europy. Dodał, że klub nie zawiódł w tym roku, ponieważ minimalnie przegrał mistrzostwo 
z Lublinem. Podkreślił, że klub ma trzech Mistrzów Polski w sporcie wyczynowym, a oni mają jednego. 
Następnie przekazał dobrą wiadomość, że sponsorem klubu i jednocześnie zawodnikiem w dyscyplinie 
motocross w nowym sezonie będzie Tomasz Gollob. 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz poinformowała, że otrzymała dwa pisma. Jedno radni otrzymali 
na skrzynkę elektroniczną i jest to pismo od mieszkańców ulic Staszica i Niemcewicza. Pan burmistrz 
przygotował już odpowiedź. Okazuje się, że plany są zrobione, a zadanie to będzie wprowadzone 
do projektu budżetu. Drugie pismo do wiadomości wpłynęło od Pracodawców Pomorza. Jest to bardzo 
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przyjemny list. Następnie odczytała jego treść: „W związku z kończącą się kadencją władz 
samorządowych w imieniu Zarządu Pracodawców Pomorza dziękuję za wzorową współpracę pana 
burmistrza na rzecz rozwoju gospodarczego i rozwoju przedsiębiorczości w Człuchowie. Pracodawcy 
Pomorza wyrażają uznanie działań podejmowanych przez władze samorządowe Człuchowa, 
a przyczyniające się do dynamicznego rozwoju miasta. Z punktu widzenia organizacji skupiających 
przedsiębiorców, na szczególną uwagę zasługują starania w zakresie planowania przestrzennego, gdzie 
przeznaczono 263 ha, dzięki czemu inwestycje rozpoczęło 37 podmiotów gospodarczych, 
przygotowywania terenów inwestycyjnych, sprzedaży nieruchomości, aktywnej współpracy z instytucjami 
udzielającymi wsparcia przedsiębiorcom. Człuchów organizuje wspólne przedsięwzięcia z Pomorskim 
Funduszem Poręczeń Kredytowych, Inkubatorem Przedsiębiorczości w Debrznie, Centrum Edukacyjno-
Wdrożeniowym w Chojnicach, Regionalnym Ośrodkiem Europejskiego Funduszu Społecznego 
w Chojnicach i Agencją Pomorza, z zakresie kształcenia pracowników młodocianych, płatności 
zobowiązań finansowych gdzie władze miasta wyrażają zgodę na odraczanie terminów płatności, 
rozkładania na raty zobowiązań, wreszcie konsultowania i projektowania uchwał dotyczących 
przedsiębiorców przykładem może być konsultacja w sprawie ustawy śmieciowej itd. Jesteśmy 
przekonani, że kontynuacja działań prorozwojowych i wspierających rozwój gospodarczy spowoduje 
dalszy dynamiczny wzrost ilości przedsiębiorstw na terenie miasta Człuchowa". Podpisał Prezes Zarządu 
Pracodawców Pomorza Pan Zbigniew Canowiecki. 

Ad. pkt 9 
Zakończenie obrad L sesji 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz w związku z tym, że porządek obrad sesji został wyczerpany 
zamknęła obrady L sesji Rady Miejskiej w Człuchowie. 


